
Łeba w telefonie
Nowatorski pomysł na stwo-
rzenie przewodnika po Łebie. 
Miejscowa Lokalna Organizacja 
Turystyczna wydała mobilną 
aplikację do sprzętu elektro-
nicznego. Turystyczna Łeba to 
bezpłatna aplikacja dla turystów 
odwiedzających miasto. Aplikacja 
zawiera podstawowe informacje 
dotyczące miasta: opis atrakcji, 
aktualne wydarzenia kulturalne 
i sportowe, bazę noclegową, 
restauracje oraz plan Łeby.
 

Drogo, coraz 
drożej
O siedem procent podrożeje 
dostarczanie wody i odbieranie 
ścieków w Lęborku. Nowa 
stawka będzie obowiązywać 
od początku sierpnia przez rok. 
Nowe stawki opłat za wodę 
i ścieki zaproponowało Miejskie 
Przedsiębiorstwo Wodociągów 
i Kanalizacji 
w Lęborku.

Nasi drodzy 
samorządowcy 
Ile zarabiają? Jakie mają oszczęd-
ności, samochody i domy? 
Dorabiają się na fotelach starosty, 
burmistrza, wójta, czy biednieją? 
Na wszystkie te pytania odpo-
wiadają deklaracje majątkowe.
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Zamiast gorącego lata mamy w regionie 
lęborskim lato gorących protestów. 
Swoje niezadowolenie z bardzo złego 
stanu nawierzchni wyrażali mieszkańcy 
ul. Kossaka w Lęborku. Na prawie 
godzinę zablokowali jedną z najważ-
niejszych ulic miasta. Drogę z Łeby na 
wydmy zablokowali natomiast przewoź-
nicy wożący turystów do Słowińskiego 
Parku Narodowego. Oni protestowali 
przeciwko wysokim opłatom za postój 
w parku narodowym. 

Ulica Kossaka To jedna z najważniejszych 

dla ruchu samochodowego dróg w Lęborku i 

codziennie przejeżdża tamtędy kilka tysięcy aut. 

Protestujący przeciwko złej jakości nawierzchni 

ulicy Kossaka napisali list skierowany do zarządu 

województwa pomorskiego.„Zależy nam na 

tym, aby ul. Kossaka, która jest częścią drogi 

wojewódzkiej, naprawdę nią była i na to miano 

zasługiwała. Niestety, od prawie 10 lat zamiast 

prawdziwego remontu, jest tylko łatanie dziur, 

a później łatanie łat.

Obiecano nam „Zieloną wyspę” a mamy 

Bangladesz. Już nie prosimy, a żądamy prawdzi-

wego i gruntownego remontu tej drogi. Jeżeli się 

nie doczekamy, to takie protesty będą częstsze i 

w ostrzejszym trybie.”

Trwa też konflikt między prywatnymi 

przewoźnikami dowożącymi turystów z Łeby 

na wydmy, a dyrekcją Słowińskiego Parku 

Narodowego. Przewoźnicy twierdzą, że szefo-

stwo SPN żąda zbyt wysokiej sumy za pozwolenie 

umożliwiające korzystanie z uprzywilejowanych 

miejsc parkingowych kasuje 150 zł od miejsca 

siedzącego w pojeździe wożącym turystów za 

cały pięciomiesięczny sezon. W przypadku busa 

to suma 1,2 tys zł, a wózka akumulatorowego 

prawie dwukrotnie wyższa.  - Wyznaczone nam 

opłaty za postój są stanowczo za wysokie, bo 

część z nas nie pracuje od maja do września, a 

jedynie w szczycie sezonu wakacyjnego - mówi 

Zdzisław Wrzosek, prezes stowarzyszenia Expres 

Bus, jeden z organizatorów protestu.

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl
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Od 1 sierpnia lęborczanie zapłacą 
za dostarczanie wody i odbieranie 
ścieków o 36 groszy więcej za metr 
sześcienny. Czy to dużo? Większość 
rodzin może nie zauważy nawet 
wzrostu ponieważ miesięcznie 
wyniesie on jakieś 4 – 5 złotych, 
ale globalnie na pewno nie będą 
to małe pieniądze. Oczywiście, że 
rosnące ceny paliw i energii to 
bolączka większości firm w całej 
Polsce. Dlaczego jest jednak tak, że 
w niektórych miastach władze czy 
poszczególne spółki radzą sobie 
z tym problemem nie sięgając do 
kieszeni podatników, a inne pod-
noszą wszystkie lokalne opłaty 
i podatki? Odpowiedz jest prosta. 
Bo najłatwiej jest szukać ich wła-
śnie u mieszkańców, a nie zaczy-
nać na przykład oszczędności we 
własnej firmie. Nie można odebrać 
racji części radnych, którzy gło-
śno mówią, że Wodociągi zamiast 
co roku podnosić ceny za wodę 
i ścieki powinny szukać nowych 
sposobów zarabiania pieniędzy. 
Problemem jest też budowa własnej 
oczyszczalni ścieków przez firmę 
Farm Frites. To może doprowadzić 
do bardzo poważnych problemów 
Wodociągów. Mieszkańcy muszą 
się chyba pogodzić z podwyżkami, 
które prawdopodobnie nie ominą 
także Lębork w następnym roku. 

KRÓTKO

WARTO WIEDZIEĆ

Wygrali wycieczkę dla całej klasy

Kacper Dyszewski, Alicja Formela, Mateusz Kolańczyk, Karolina Treder, 

Bartosz Westfal i Jakub Zielonka z czwartej klasy Szkoły Podstawowej w Nowej Wsi 

Lęborskiej zajęli pierwsze miejsce w Ogólnopolskiej Olimpiadzie Umiejętności 

„Tropiciele” w kategorii humanistycznej. Nagrodą był czterodniowy pobyt na 

Mazurach dla całej klasy.  Ogólnopolska Olimpiada Umiejętności „Tropiciele” 

była podzielona na cztery etapy. W dwóch pierwszych, w formie testu, uczest-

niczyła cała klasa, w  kolejnym teście - komputerowym, wyłoniono szóstkę 

uczniów: Kacpra, Alę, Mateusza, Karolinę, Bartosza i Jakuba. Drużyna zajęła 14 

miejsce na 151 szkół biorących udział i tym samym zakwalifi kowała się do fi nału. 

Finał odbył się   w Sopocie. Na uczestników czekało wiele atrakcji, ale i sporo 

pracy. Uczniowie mieli do rozwiązania 12 zadań – 9 pisemnych i 3 w plenerze. 

Drużyna z Nowej Wsi Lęborskiej wykazała się największą wiedzą i refl eksem 

(niektóre zadania rozwiązywała w kilkanaście sekund) wśród wszystkich szkół 

biorących udział w olimpiadzie.

Opiekunką zwycięskiej grupy jest nauczycielka historii Izabela Tabaka, 

a wychowawcą szczęśliwej klasy – Iwona Michałowska.

Program pomocy uczniom „Wyprawka szkolna” 

Kolejny raz realizowany jest Rządowy program pomocy 

uczniom „Wyprawka szkolna” dofi nansowania zakupu pod-

ręczników dla uczniów. - Informacje o kryteriach, zakresie, 

wysokości dofi nansowania uzyskać można w szkole, do 

której uczeń będzie uczęszczał. Termin składania wniosków 

wyznaczono do 7 września 2012 roku – informuje Ewa Dzitko-

Szybisty z Urzędu Miasta w Lęborku. W  uzasadnionych przy-

padkach wnioski mogą być złożone do 30 września 2012 

r. Pomoc jest udzielana uczniom rozpoczynającym w roku 

szkolnym naukę w klasach I-IV szkoły podstawowej, klasie 

I szkoły ponadgimnazjalnej: zasadniczej szkoły zawodowej, 

liceum ogólnokształcącego i technikum, a także uczniom 

niepełnopsrawnym.  Dla rodzin uczniów klas I szkoły pod-

stawowej dochód na osobę w rodzinie nie może przekroczyć 

504 zł.  Dla uczniom klas II-IV szkoły podstawowej, szkoły 

ponadgimnazjalnej: zasadniczej szkoły zawodowej, liceum 

ogólnokształcącego i technikum - 351 zł na osobę. 
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KRONIKI REGIONU

NOWY ZAWÓD W SZKOLE PONADGIMNAZJALNEJ  

21.07.1983 r.

„Prokuratura Rejonowa w Lęborku skierowała do tam-

tejszego Sądu Rejonowego. akt oskarżenia przeciwko trzem 

mieszkańcom Lęborka, zarzucając im, że, od października 1982 

roku do kwietnia br., działali wspólnie w związku pod nazwą 

Terenowa Komisja Koordynacyjna NSZZ  „Solidarność”, któ-

rego istnienie i cele działania miały pozostać tajemnicą wobec 

organów państwowych.” – donosił na drugiej stronie, w dziale 

„Z Regionu” Zbliżenia Tygodnik Społeczno-Polityczny

22.07.1992 r.

Przepompownia przy ul. Komuny Paryskiej w Lęborku 

została wykonana przez fi rmę budowlaną „Ekar”. Urząd 

Miejski miał trudności z terminowym regulowaniem należno-

ści za wykonane roboty. Wykonawca naliczał więc odsetki i pod 

koniec ub. r. naliczył prawie 3 mld zł. – informuje na pierwszej 

stronie w artykule „Bomba z odsetkami” dziennik Głos Słupski.

Możesz zostać strażnikiem granicznym

Morski Oddział Straży Granicznej oraz Zespół Społecznych Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. Noblistów Polskich w Łebie podpisały porozumie-

nie o współpracy. Dzięki temu w łebskiej szkole powstanie klasa o kierunku 

strażnik graniczny. 

W programie nauczania tej klasy znajdą się przedmioty wykładane przez 

funkcjonariuszy Placówki Straży Granicznej w Łebie. W ramach przedmiotów 

przygotowujących do pracy pograniczników uczniowie będą uczyć się historię 

i  współczesność straży granicznej, uprawnienia funkcjonariuszy, podstawy 

prawa administracyjnego oraz przepisy dotyczące cudzoziemców, podstawy 

prawa Unii Europejskiej a także elementy psychologii. Ponieważ Łeba leży nad 

morzem uczniowie nowej klasy będą poznawać przepisy prawa obowiązujące 

na morzu. Oprócz zajęć teoretycznych uczniowie będą mieli także lekcje prak-

tyczne. Ukończenie klasy o profi lu straż graniczna nie oznacza automatycznego 

otrzymania pracy w tej służbie. Umiejętności nabyte przez uczniów w szkole 

mają im jedynie ułatwić w staraniu się do pracy w SG. Klasy o takim profi lu 

istnieją już Gdańsku, Żukowie, Elblągu i Kłaninie. 

Lębork ma nową i orygi-
nalną atrakcje. To zegar 
słoneczny u sąsiedz-
twie średniowiecznych 
murów obronnych przy 
ul. Mikołaja Reja. 

Zegar wykonała fabryka 

Volkswagena z niemieckiej 

miejscowości Emden – infor-

muje Roman Kal, dyrektor 

LOT Ziemia Lęborska. – 

Około 20 lat temu otrzymało 

go Liceum Ogólnokształcące 

nr 1 w  ramach wymiany 

młodzieży z Emden. Dzięki 

zaangażowaniu Wiesława 

Budkowskiego, nauczyciela 

geografii   w  liceum, przed-

miot przeszedł na własność 

Lęborka.

Budkowski, starając się 

o  umieszczenie zegara na 

terenie Lęborka, zwrócił się 

o pomoc do LOT-u. W odpo-

wiedzi na jego prośbę LOT 

wyznaczył najdogodniej-

sze (dobrze nasłonecznione 

i  atrakcyjne turystycznie 

zarazem) miejsce, po czym 

uzyskał akceptację burmistrza 

i  zgodę od wojewódzkiego 

konserwatora zabytków na 

zainstalowanie konstrukcji. 

Przy właściwym jej ustawie-

niu, zgodnym z  głównymi 

kierunkami geografi cznymi, 

pomógł były burmistrz 

Lęborka, Włodzimierz Klata 

(z wykształcenia astronom) 

oraz Przedsiębiorstwo 

Usług Geodezyjnych 

Surveyor. Montażem 

całości zajął się 

z a k ł a d 

kamieniarski 

W a c ł a w a 

Pietrusewicza .

Dawny burmistrz ustawił zegar

Słoneczny chronometr przy ulicymoim

dziennikarz

zdaniem

Karolina Chałecka

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl
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POWIAT W LICZBACH

dni będzie trwał odpust parafi alny ku czci 

Apostoła św. Jakuba Starszego. W piątek, 20 lipca  

- msza święta wotywna w intencjach powierzo-

nych św. Jakubowi. Sobota 21 lipca  - procesja z 

fi gurą św. Jakuba ulicami miasta od godz. 18.30 

na deptaku ul. Kościuszki. O godz. 19.30 - msza 

św. w intencji jedności ludów chrześcijańskich. O 

godz. 20.30 - Szóste Międzynarodowe Spotkania 

z Folklorem “Muzyka Regionów”. Niedziela, 22 

lipca - msze święte o godz. 8, 9.30, 11, 12.30 i 19.30 

o godz. 21 - Film “Ja Jestem”. Do godz. 24 - adoracja 

Najświętszego Sakramentu. Poniedziałek, 23 lipca 

- od godz. 18.30 – spowiedź święta. O godz. 19.30 - 

msza św. o uzdrowienie wewnętrzne i zewnętrzne, 

Przewodniczy ks. Michał Lal - charyzmatyk

Wtorek, 24 lipca, godz. 20 - koncert muzyki 

gospel zespołu “Anhelos”. Środa, 25 lipca, godz. 

19.30 - Suma Odpustowa . Godz. 20.30 - koncert 

chóru “Spotkanie” z Belgii. 
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O TYM SIĘ MÓWI...

Jaros³aw Kowalski
czeka na sygna³y 
i opinie Czytelników.
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TEL. 59 727 80 21

j.kowalski@agmedia.com.pl@

Piêknie wygl¹daj¹ i piêknie graj¹
Orkiestra Dêta „Ziemia Lêborska” uczestniczy³a w trzydnio-
wym zjeździe Hanzeatyckich Orkiestr Dêtych i Big Bandów 
w Goleniowie. Punktem kulminacyjnym by³ barwny korowód 
wszystkich uczestników ulicami Goleniowa, gdzie oczy widzów 
przyku³a purpura i blask z³ota nowych mundurów lêborskiej orkiestry.

„Byliście najatrakcyjniejsz¹ gwiazd¹ wśród orkiestr” - skomentowa³ 
g³ówny organizator zjazdu Krzysztof Sypieñ. Lêborska Orkiestra 
zyska³a tam wiele pochlebnych opinii oraz propozycji nawi¹zania 
wspó³pracy na deskach polskich i zagranicznych scen. Po wystêpach, 
w ramach relaksu, m³odzie¿ integrowa³a siê podczas koncertów 
alternatywnych zespo³ów i gwiazdy wieczoru - grupy Pectus.
W niedzielê, 1 lipca orkiestra wziê³a udzia³ w Przegl¹dzie Orkiestr Dêtych 
i Big Bandów w £obzie, gdzie zajê³a drugie miejsce w kategorii Show Parada 
oraz trecie miejsce w kategorii koncert orkiestr dêtych m³odzie¿owych. 
Po marcowym naborze orkiestra przesz³a metamorfozê. Teraz p³ynie 
w niej m³oda, energiczna i pe³na zapa³u krew. Zespó³ jest otwarty na nowe 
propozycje m³odzie¿y graj¹cej na instrumentach dêtych. Wszystkich 
chêtnych do grania w orkiestrze jej organizatorzy zapraszaj¹ w czwartki 
o 18.30 do sali 220 w ABB (ul. Krzywoustego naprzeciwko Lidla )

Zobacz jak zmieni siê centrum
Uchwa³¹ Rady Miejskiej w Lêborku z maja bie¿¹cego roku przyjêta zosta³a 
zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego śródmie-
ścia Lêborka dla obszaru obejmuj¹cego określony w wy¿ej wymienionym 
planie teren  elementarny 9.ZP.36. 
Zmiana bêdzie obowi¹zywaæ po up³ywie 30 dni od dnia jej opublikowania 
w Dzienniku Urzêdowym Woj. Pomorskiego. Z treści¹ w/w dokumentu 
wraz z uzasadnieniem mo¿na zapoznaæ siê w siedzibie Urzêdu Miejskiego 
w Lêborku, pok. 116 oraz na stronie internetowej miasta.

W SKRÓCIE

Cała Łeba w twoim telefonie

CZY WIESZ, ŻE...

 Najtragiczniejszy w  spisanej historii 

Łeby sztorm, porównywalny z nisz-

czycielską falą tsunami, zrównał 

z ziemią Łebę 11 stycznia 1558 

roku. Sztormowe fale zwane 

Morskim Niedźwiedziem 

runęły na miasto, niszcząc zabu-

dowania i ulice. Tylko nieliczni mieszkańcy, 

ci, którzy schronili się na kościelnej wieży 

zdołali uniknąć zagłady. Całkowitej dewa-

stacji uległ port, a  cofające się morze 

wyżłobiło nowe ujście rzeki Łeby ok. 1,5 

km na wschód od zruinowanego portu. 

Pozostali przy życiu łebianie odbudowy-

wali swe miasto na wschodnim brzegu 

nowego ujścia rzeki. Rozbierano znisz-

czone domostwa, wykorzystując je 

jako budulec nowej Łeby, a ruiny starej 

stopniowo zasypały ruchome wydmy.

 Partnerska międzynarodowa współpraca 

Lęborka opiera się na  ofi cjalnie pod-

pisanej w 2001 r. umowie part-

nerskiej z trzema europejskimi 

miastami: Lauenburgiem  

w  Niemczech, Dudelange  

w Luksemburgu, i Manom 

we Francji. Planowano rów-

nież nawiązanie partnerskiej 

współpracy z miastem Khan Yunis 

City w Palestynie, jednak pokrzyżo-

wała je skomplikowana wówczas sytuacja 

polityczna. Natomiast w roku 2009 do grona 

miast partnerskich Lęborka dołączyło miasto 

Sokal na Ukrainie. Miasta, z którymi Lębork 

współpracuje, to Gummersbach i Stralsund 

w  Niemczech oraz Agnone z  Włoch, 

Kretinga z Litwy, Turda w Rumunii oraz 

miasto Mezőszilas z Węgier. 

????

Nowatorski pomysł 
na stworzenie 
przewodnika po 
Łebie. Miejscowa 
Lokalna Organizacja 
Turystyczna wydała 
mobilną aplikację do 
sprzętu elektronicz-
nego. 

 Turystyczna Łeba 

to bezpłatna aplikacja 

dla turystów odwie-

d z a j ą c y c h  m i a s t o . 

Aplikacja zawiera podsta-

wowe informacje doty-

czące miasta: opis atrak-

cji, aktualne wydarzenia 

kulturalne i  sportowe, 

bazę noclegową, restau-

racje oraz plan Łeby.  - 

W  większych miastach 

coraz bardziej popularne 

są mobilne aplikacje na 

telefony komórkowe, 

z  których turyści mogą 

dowiedzieć  s ię  cze-

goś o  mieście - mówi 

Przemysław Rychter 

ze Stowarzyszenia 

Lokalna Organizacja 

Turystyczna „Łeba”. - 

Coś takiego działa, na 

przykład, w Gdańsku. 

Gdy byłem w kwietniu na 

szkoleniu w Trójmieście 

nawiązałem kontakt 

z firmą, która wykonuje 

takie projekty. W  ten 

sposób postała nasza 

aplikacja. W  ten sposób 

chcemy wyjść naprzeciw 

nowoczesnym potrze-

bom turystów, którzy 

coraz rzadziej korzystają 

z  drukowanych prze-

wodników, a  wolą mieć 

informacje dostarczone 

na telefon komórkowy. 

Aplikacja  zaczęła 

działać od początku lipca. 

Jej twórcom nie udało 

się ustrzec błędów, choć 

zastrzegają, że to dopiero 

wersja testowa. Na razie 

łebska aplikacja mobilna 

działa tylko systemie 

Android, ale zamierzamy 

rozbudowywać ja i przy-

stosowywać do innych 

urządzeń. Na stronie 

internetowej, z  któ-

rej można pobierać 

aplikację internauci 

zwracają uwagę, że 

aplikacja nie działa 

na pewne modele tele-

fonów albo szwankuje 

kalendarz i  spis atrakcji 

Łeby. 

Ten mobilny i  prak-

t y c z n y  p r z e w o d n i k 

dostępny jest dla tury-

stów w  języku polskim, 

angielskim i niemieckim. 

Aplikacja zaczęła działać 

od początku lipca. 

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl

APLIKACJE MOBILNE

Aplikacje mobilne to oprogramowanie działają-

cego na urządzeniach przenośnych, takich jak telefony 

komórkowe, smartfony, palmptopy albo tablety, które 

pisane są przy użyciu różnych platform i  języków 

oprogramowania. Przykładem zastosowania aplika-

cji mobilnych jest tzw. „Bankowość mobilna”, która 

ułatwia klientom dostęp do konta bankowego z moż-

liwością dokonywania operacji bankowych. W zależ-

ności od celu oraz sposobu korzystania z nich można 

podzielić na: samodzielne - działające bez potrzeby 

dostępu do internetu, klienckie – na potrzeb klienta, 

łączące z  odpowiednim serwerem przez internet, 

internetowe - w  postaci stron mobilnych albo gry 

komputerowe. Wraz ze wzrostem liczby użytkowni-

ków urządzeń mobilnych rośnie liczba oferowanych 

aplikacji mobilnych.
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Do nadsyłania wier-
szy, nowel i  opowiadań 
na XXVII Ogólnopolski 
Konkurs Literacki im. 
Mieczysława Stryjewskiego 
zaprasza wszystkich twór-
ców Lębork.  

Konkurs ma charakter 

otwarty, mogą w  nim wziąć 

udział poeci i  prozaicy, zrze-

szeni i nie zrzeszeni w organiza-

cjach twórczych. W konkursie 

nie mogą brać udziału osoby 

będące laureatami nagrody 

Grand Prix jednej z ostatnich 

czterech edycji konkursu. 

Konkurs obejmuje 

dwie katego-

rie: poezję 

i  prozę. 

Tematyka 

u t w o -

r ó w 

n i e 

j e s t 

o g r a -

niczona, 

tym niemniej 

organizatorom 

zależy na uwzględ-

nieniu tematyki regio-

nalnej. - Przewidziana jest 

też kategoria specjalna: utwo-

rów nadesłanych przez miesz-

kańców powiatu lęborskiego, 

które należy na kopercie ozna-

czyć literą „L” - informuje Zofi a 

Biskupska z Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Lęborku. 

Prace w kategorii poezji 

powinny obejmować zestaw 

4 wierszy, w kategorii prozy: 

nowelę, opowiadanie, repor-

taż lub esej – do 10 stron 

maszynopisu.

Na konkurs należy nadsy-

łać w 5 egzemplarzach utwory, 

które nie były dotychczas publi-

kowane i nagradzane w innych 

konkursach, opatrzone jedynie 

godłem. To samo godło 

winno występo-

wać  na 

d o ł ą c z o -

nej kopercie 

z a w i e r a j ą c e j 

wewnątrz nazwisko 

autora, adres, numer tele-

fonu. Termin nadsyłania prac 

na adres: Miejska Biblioteka 

Publiczna, ul. Armii Krajowej 

16, 84-300 Lębork, upływa 30 

września 2012 r. Organizatorzy 

nie przyjmują tekstów w formie 

elektronicznej.

Twórca najlepszego 

utworów otrzymają nagrodę 

główną Grand Prix Marszałka 

Województwa Pomorskiego  

oraz trzy 

nagrody 

w  kate-

gorii poezji, 

trzy nagrody 

w  kategorii 

prozy Przewidziane 

są także nagrody specjalne: 

burmistrza Lęborka – nagroda 

publiczności, nagroda im. Józefa 

Majkowskiego przyznawana 

przez Katolickie Stowarzyszenie 

Civitas Christiana za utwór uka-

zujący godność człowieka i życia. 

Nagroda Zarządu  Głównego 

Zrzeszenia  Kaszubsko–

Pomorskiego za utwór w języku 

kaszubskim lub o  tematyce 

kaszubskiej – poezja, a także laur 

Oddziału  Miejskiego Zrzeszenia 

Kaszubsko–Pomorskiego za 

utwór w języku kaszubskim lub 

o tematyce kaszubskiej – proza

Rozstrzygnięcie konkursu 

i  uroczystość wręczenia 

nagród odbędzie 

się 23 listopada 

2012 r.  

o  godz. 

1 7 . 0 0 

w  Lęborskim 

Centrum Kultury 

„Fregata”.

Wszelkich infor-

macji dotyczących konkursu 

udziela Miejska Biblioteka 

Publiczna w  Lęborku, tel. 59 

862 23 07, mail: mbp@biblioteka.

lebork.pl.

Wydarzenia

Nowe stawki opłat 

za wodę i  ścieki zapro-

p o n o w a ł o  M i e j s k i e 

P r z e d s i ę b i o r s t w o 

Wodociągów i Kanalizacji 

w  Lęborku. Jako powód 

podwyżki podano wzrost 

cen energii i  paliwa. 

Projekt wprowadzenia 

podwyżek trafił pod 

obrady Rady Miejskiej 

w  Lęborku. Propozycja 

rozgrzała emocje rajców. 

Stało się tak, bo podwyżki 

cen wody i ścieków wpro-

wadzane są każdego roku. 

Rajcy nie chcieli zgodzić 

się z uzasadnieniem pod-

wyżek. Podobnie było 

w  ubiegłym roku, gdy 

konieczność podwyż-

szenia cen wody i  ście-

ków MPWiK tłumaczyło 

potrzebą pokrycia strat 

wynikających z  mniej-

szego zużycia wody przez 

mieszkańców miasta oraz 

lokalne fi rmy. Taka argu-

mentacja zdenerwowała 

wówczas miejskich rajców. 

Samorządowcy dociekali, 

czy nie ma innych spo-

sobów na pokrycie strat 

wodociągów innej niż 

podwyżka cen. 

W  tym roku reakcje 

radnych były jeszcze 

ostrzejsze. Niektórzy 

z  nich zaznaczali nawet, 

że nie będą głosować 

w  sprawie nowych taryf. 

- Wodociągi nie próbo-

wały nawet zareagować 

na wyższe koszty energii 

inaczej niż sięgając do 

kieszeni mieszkańców – 

denerwował się Jarosław 

Walaszkowski, miejski 

radny z klubu PiS. 

Niektórzy  radni 

zwracali uwagę na nie-

konsekwencję lęborskich 

wodociągów w  uzasad-

nianiu konieczności wzro-

stu cen wody. W  latach 

d z i e w i ę ć d z e s i ą t y c h 

ubiegłego wieku spółka 

namawiała leborczan do 

montowania w  domach 

wodomierzy, które miały 

obniżyć rachunki za 

wodę. Tymczasem koszty 

wody i ścieków z roku na 

rok rosną. - Może zrezy-

gnować z  wodomierzy 

i ustalić jedną  stawkę za 

wodę, która będzie obo-

wiązywała przez pięć lat 

– zastanawiał się radny 

Zachariasz Frącek. 

Zarzut o złych meto-

dach prowadzenia dzia-

łalności gospodarczej 

przez lęborskie wodo-

ciągi postawił szefostwu 

firmy natomiast radny 

Maciej Szreder, niezrze-

szony. Zarzucił szefo-

wej firmy, że tłumacząc 

konieczności wprowa-

dzenia podwyżek nie 

wspomniała o  tym, iż 

jednym z  głównych 

powodów jest budowa 

własnej  oczyszczalni 

ścieków przez firmę 

Farm Frites. Gdy oczysz-

czalnia  ścieków już 

powstanie przedsiębior-

stwo zrezygnuje z usług 

lęborskich wodociągów. 

W takiej sytuacji MPWiK 

straci poważne źródło 

dochodu. - Nie powin-

niśmy zgadzać się na 

podwyżkę cen, bo ona 

niewiele pomoże. Nasza 

odmowa mogłaby zmusić 

firmę do poszukiwania 

nowych sposobów zara-

biania pieniędzy. Teraz to 

jest trudne, bo załącznik 

inwestycyjny spółki jest 

martwy. Firma wskazuje 

w  nim na inwestycje, 

które nie są realizowane – 

tłumaczył Maciej Szreder. 

- Najlepszym rozwiąza-

niem byłoby przekazanie 

firmy w prywatne ręce. 

Mimo gorącej dys-

kusji lęborscy radni 

ostatecznie zgodzili się 

na podwyżkę cen  wody 

i  ścieków. Na sesji było 

20 radnych. Za głosowało 

12 z nich, przeciw pięciu, 

a  trzech wstrzymało się 

od głosu.  

Podwyżki cen to 

nie jedyne zmiany jakie 

dotknęły lęborskie wodo-

ciągi. Stanowisko szefo-

wej spółki straciła Elżbieta 

M i l e w s k a .  N o w y m 

dyrektorem Miejskiego 

P r z e d s i ę b i o r s t w a 

i  Wodociągów jest Piotr 

Boniaszczuk. 

O siedem procent podrożeje dostarczanie wody i odbieranie ścieków 
w Lęborku. Nowa stawka będzie obowiązywać od początku sierpnia 
przez rok. 

Ceny p³ywaj¹ jak woda
Obowi¹zuj¹ca dotychczas stawka za metr sześcienny wody to 
1,63 z³otego netto, a za ścieki 3,49 z³. Razem za metr sześcienny 
dostarczonej do lêborskich domów wody oraz odprowadzonych 
ścieków trzeba zap³aciæ 5,12 z³. Nowa stawka, która zacznie 
obowi¹zywaæ 1 sierpnia. Od tego czasu lêborczanie zap³ac¹ 1,71 
z³ za metr sześcienny wody i 3,77 z³ za ścieki. £¹czny koszt to 
5,48 z³, wiêcej o 36 groszy, czyli siedem procent ni¿ dotychczas. 
Przedstawiciele lêborskich wodoci¹gów wyliczyli, ¿e podwy¿ka 
oznacza, ¿e czteroosobowa rodzina bêdzie p³aci³a miesiêcznie 
4,31 z³ wiêcej ni¿ dotychczas. Powodem wprowadzenia podwy¿ek 
cen jest wzrost cen energii i paliwa, a tak¿e koszt amortyzacji 
i op³at zwi¹zanych z poborem wód gruntowych i ścieków. To tak 
zwana op³ata marsza³kowska. 

POWODY PODWYŻEK

Podwyżki cen wody i ścieków w Lęborku

Drogo, coraz drożej

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl

Dla początkujących poetów i literatów
Pierwszy krok do kariery

Kon
kurs

   L
itera

cki
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Aż pięćdziesięciu miesz-
kańców ulicy Kossaka 
zablokowało przez 
prawie godzinę jezdnię. 
W ten sposób prote-
stowali przeciwko nie-
bezpieczeństwu jakie 
powodują jeżdżące tą 
nieremontowaną od 
dawna drogą. Nie widać 
także końca konfl iktu 
między prywatnymi 
przewoźnikami dowo-
żącymi turystów z Łeby 

na wydmy, a dyrekcją 
Słowińskiego Parku 
Narodowego. Kierowcy 
także blokowali 
drogę na wydmy. 
Zapowiadają kolejne 
blokady.

Lęborczanie, głównie 

mieszkańcy ul. Kossaka, 

blokowali drogę przecho-

dząc tłumnie po przejściu 

dla pieszych. W  ten spo-

sób protestujący chcieli 

zwrócić uwagę na zły stan 

nawierzchni ulicy prze-

biegającej pod oknami ich 

domów. To jedna z najważ-

niejszych dla ruchu samo-

chodowego dróg w Lęborku 

i  codziennie przejeżdża 

tamtędy kilka tysięcy 

aut. Nie remontowana od 

lat ulica jest, z  powodu 

dużego obciążenia ruchem 

samochodowym, w bardzo 

złym stanie technicznym. 

Co gorsza, podskakujące 

na nierównościach cięż-

kie samochody wywołują 

wielki hałas w  mieszka-

niach przy ulicy, a  nawet 

powodują pękanie ścian 

i fundamentów budynków. 

- Całkowicie zniszczone są 

także chodniki przy drodze 

– mówi Krzysztof Konowski, 

jeden z  protestujących 

lęborczan. - Kiedyś ułożono 

je z  wielkich płyt, które 

popękały i teraz chodzenie 

po nich może skończyć 

się złamaniem nogi. Taki 

wypadek miała tutaj jedna 

z mieszkanek. 

Marsz protestacyjny 

zgromadził  zarówno 

starszych, jak i  mło-

dych mieszkańców ulicy 

Kossaka. Protestujący 

wyrażali swoje emocji na 

niesionych transparentach. 

„Dość tej władzy Trwania – 

Czas na Działania” lub 

„Dla władzy wysokie pen-

sje i  nagrody, dla miesz-

kańców dziurawe drogi” 

- tak brzmiały hasła. 

Z mieszkańcami w pro-

teście uczestniczyli radni 

miejscy i  powiatowi, mię-

dzy innymi Maciej Szreder 

(radny niezrzeszony), 

Zbigniew Rudyk, Jarosław 

Walaszkowski czy Edmund 

Głombiewski (Prawo 

i Sprawiedliwość). Ich obec-

ność była tylko symboliczna, 

gdyż ul. Kossaka jest częścią 

drogi wojewódzkiej 214. 

Jej właścicielem jest zarząd 

województwa pomorskiego 

i  to on decyduje o przeka-

zaniu pieniędzy na remont 

drogi. Władze Lęborka nie 

mogą decydować o  losie 

ulicy. 

Wzburzeni lęborczanie 

zapowiadają, że jeśli ich pro-

test nie przyniesie skutku, 

będą organizowali kolejne 

protesty. 

Od protestów społecz-

nych wolna nie jest także 

Łeba. Konflikt między 

prywatnymi przewoźni-

kami dowożącymi tury-

stów z  Łeby na wydmy, 

a  dyrekcja Słowińskiego 

Parku Narodowego tlił się 

od początku sezonu tury-

stycznego. Wszystko przez 

pieniądze. Przewoźnicy 

twierdzą, że szefostwo SPN 

żąda zbyt wysokiej sumy za 

pozwolenie umożliwiające 

korzystanie z  uprzywile-

jowanych miejsc parkin-

gowych na terenie parku. 

SPN kasuje 150 zł od miej-

sca siedzącego w pojeździe 

wożącym turystów za cały 

pięciomiesięczny sezon. 

W przypadku busa to suma 

1,2 tys zł, a wózka akumula-

torowego prawie dwukrot-

nie wyższa.

Aby zwrócić uwagę na 

konfl ikt kierowcy pojazdów 

jeżdżących na wydmy przez 

godzinę blokowali drogę 

łączącą Łebę z  wymami. 

Trasę zablokowało 11 busów 

i 15 wózków akumulatoro-

wych. 

 - Wyznaczone nam 

opłaty za postój są stanow-

czo za wysokie – uważa 

Zdzisław Wrzosek, prezes 

stowarzyszenia Expres Bus, 

jeden z organizatorów prote-

stu. - Część z nas nie pracuje 

od maja do września, a jedy-

nie w szczycie sezonu waka-

cyjnego. Zwróciliśmy się do 

dyrekcji parku o  wykupie-

nie zezwoleń tylko na lipiec 

i  sierpień, ale dyrekcja nie 

zgodziła się. 

Dlaczego? Dyrekcja 

SPN zaznacza, że cena jest 

kalkulowana na pięć mie-

sięcy ponieważ park musi 

zapewnić turystom trans-

port na wydmy od maja do 

września. Takie zapotrzebo-

wanie było zgłaszane przez 

zwiedzających od wielu lat. 

Dyrekcja SPN nie zga-

dza się także na zorganizo-

wanie przewoźnikom miejsc 

parkingowych na terenie 

Rąbki. Urzędnicy zaznaczają, 

że w tym miejscu nie można 

zapewnić bezpieczeństwa 

gości odwiedzających park 

w sezonie. Samochody nie 

mogą stawać wzdłuż drogi 

wiodącej na wydmy, ponie-

waż w tym miejscu nie ma 

możliwości zawracania na 

końcu drogi. 

Blokada drogi nie 

spowodowała zakończe-

nia konfl iktu. Obie strony 

nadal obstają przy swoim. 

Dlatego problem przewoź-

ników zdominował obrady 

lipcowej sesji Rady Miasta 

w  Łebie. Burmistrz Łeby 

zaznaczył, że monitoruje 

problem przewoźników 

i  jest w  stałym kontakcie 

z  SPN. - Miasto zrezygno-

wało ze wszystkich swoich 

roszczeń wobec parku, żeby 

bezkonfl iktowo rozwiązać 

sprawę. Spór nie dotyczy 

jednak gminnej organizacji 

ruchu, ale wysokości opłat 

w SPN, a na to miasto nie ma 

wpływu – mówił Andrzej 

Strzechmiński, burmistrz 

Łeby. 

Po stronie przewoźni-

ków w  sporze z  dyrekcją 

SPN stanął obercny na 

sesji wicestarosta lęborski 

Ryszard Wenta. - Prywatnie 

tych sytuacji do końca nie 

rozumiem – zaznaczył 

samorządowiec. Jeśli chodzi 

o zmiane organizacji ruchu 

w  Rąbce, to jeśli zapropo-

nowane zmiany nie beda 

wpływały negatywnie na 

bezpieczeństwo, to jesteśmy 

otwarci na ich wprowadze-

nie – dodał Wenta.  

Jakie jest alternatywne 

rozwiązanie dla przewoźni-

ków, jeśli nie dojdą do poro-

zumienia z dyrekcją parku? 

Wskazał na nie wicestarosta 

Wenta. Przewoźnicy musie-

liby zwrócić się do starostwa 

lęborskiego z  wnioskiem 

o zorganizowanie tzw. prze-

wozów regularnych (na 

podobnych zasadach jak 

np. PKS). Wówczas jednak 

musieliby ustalić dokładny 

rozkład jazdy, a  w  przy-

padku jego nieprzestrzega-

nia mogliby zostać ukarani 

wysokimi mandatami nakła-

danymi przez Inspekcję 

Transportu Drogowego. 

W  przypadku stworzenia 

takich przewozów wożący 

ludzi na wydmy przedsię-

biorcy mogliby korzystać 

z przystanku autobusowego 

koło jeziora, z którego obec-

nie korzystają autobusy 

fi rmy Nord. 

Z miasta i powiatu

Mieszkańcy Lęborka i Łeby protestują, bo nie widzą innego wyjścia z kłopotów 

Bronią swojego bezpieczeństwa i miejsc pracy

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl
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Burmistrz Lęborka, 

zarobił w 2011 roku kwotę 

143 308 złotych do tej 

sumy trzeba dodać także 

dietę w wysokości około 27 

tysięcy złotych. Namyślak 

jest właścicielem 5 nieru-

chomości (4 mieszkania 

i garaż), które wycenił na 

łączną kwotę 640 tysięcy 

złotych. Dodatkowo za 

wynajęcie tych mieszkań 

zarobił 4 tys. 350 złotych. 

Burmistrza Lęborka można 

określić jako człowieka 

umiejącego oszczędzać, bo 

ma on 80 tysięcy złotych 

oszczędności i  Fundusz 

Emerytalny w  wysoko-

ści 34 tysięcy złotych. 

O kwotę 35 tysięcy złotych 

zwiększyły się też oszczęd-

ności, burmistrz pozbył 

się natomiast Funduszu 

Pioneer, na którym w 2010 

roku oszczędził kwotę 18 

tysięcy złotych.

Wójt gminy Cewice 

zarobił w  2011 roku 

100 068,14 złotych. To 

[pozwoliło mu zwięk-

szyć stan swoich oszczęd-

ności o  do 5 tysięcy 

złotych (rok wcześniej 

miał na koncie tylko 3,5 

tys. zł). Jako własność 

małżeńską Pernal ma 

dom o  powierzchni 296 

metrów kwadratowych 

wyceniony przez niego 

na 350 tys. zł. Ponadto 

posiada działkę zabudo-

waną domem mieszkal-

nym ( jej powierzchnia to 

– bagatela – 2999 metrów 

kwadratowych) wartą 150 

tys. zł, budynek usługowy 

(764 metry kwadratowe) 

warty 104 tys. zł, działkę 

przemysłową zabudo-

waną budynkiem usługo-

wym (3155 metrów kwa-

dratowych) – warta 38 tys. 

złotych. Do listy licznych 

jego dóbr trzeba doliczyć 

także działkę przemy-

słową – 285 metrów kwa-

dratowych – warta 4 tys. 

zł. W ruchomościach wójt 

Perchel może pochwalić 

się volkwagenem polo 

z  2002 roku wartym 12 

tys. zł i vw passata z 1998 

roku – wartego 11 tys. zł. 

Razem z żoną Perchel jest 

właścicielem wyposaże-

nia warsztatu samocho-

dowego wartego 50 tys. zł. 

Wójt gminy Wicko 

zarobił w  ubiegłym roku 

125 tys. 440, 97 zł. To o piec 

tysięcy zł mniej niż rok 

wcześniej. Mimo spadku 

dochodów udało mu się 

odłożyć sporo pieniędzy. 

O  ile, w  ubiegłym roku 

wykazywał, że ma tylko 

900 zł oszczędności, to 

rok później jego oszczęd-

ności wzrosły do sumy 

Ile zarabiają? Jakie mają oszczędności, samochody i domy? Dorabiają się na fotelach starosty, burmistrza, wójta, czy bied-
nieją? Na wszystkie te pytania odpowiadają deklaracje majątkowe przedstawiane przez samorządowców z regionu lębor-
skiego. Przedstawiamy stan posiadania najważniejszych obywateli regionu.

Nasi drodzy samorządowcy 

Ceny obowiązują do wyczerpania zapasów.

SMAKOWITA
500 g

309

HOOP 
COLA 
PUSZKA

120

Sklepy w Lęborku:
Krzywoustego 25
Olimpijczyków 26
10 Marca 9a
Czołgistów 6
Aleja wolności 36
DH Kupiec ul.Zwycięstwa 3
Rynek, ul.Handlowa 2c
Toruńska 6
Orzeszkowa 2
Gdańska 116

Pozostałe:
Wicko 56a
Charbrowo 48
Łebień
Łęczyce, ul. Długa 43

Wejherowo, 
ul. Kusocińskiego 13

GARDEN NAPÓJ 
2 L MIX

325

BLACK 
NAPÓJ
250 ml

159
 

R E K L A M A   1 3 6 4 - 1 6

JERZY
PERNAL

DARIUSZ
WALEŚKIEWICZ

WITOLD 
NAMYŚLAK

www.ulenberg.pl
dealer.claas@ulenberg.pl

Ulenberg
Dealer CLAAS 

ULENBERG Sp. z o.o.

Posiadamy szeroką gamę ubezpieczeń. 
Od komunikacyjnych przez majątkowe 
do życiowych.
• OC
• AC
• NNW
• turystyczne: Wojażer
• rolne
  Kontakt: 668 536 076

Transport, spedycja

Paliwa

Zboża, nawozy, środki ochrony 
roślin, komponenty paszowe

Posiadamy dużą 
bazę własnych 
pojazdów ciężarowych 
i specjalistycznych. 
Docieramy do każdego 
miejsca w kraju i zagranicą. 
Odbiór zbóż i płodów rolnych, 
dostawa nawozów i środków 
ochrony roślin bezpośrednio 
u klienta. 

Hurtowa i detaliczna 
sprzedaż paliw: oleju 
napędowego i opałowego. 
Przy zamówieniu 
większych ilości 
możliwość indywidualnej 
negocjacji ceny. Dostawa 
bezpośrednio w miejsce 
wskazane przez klienta. 

PosPosii

Ubezpieczenia

Jesteśmy 
przedstawicielami fi rm: 
Anwil S.A. Wloclawek, 
ZCH Police S.A. , 
Luvena S.A.

Usługi Rolnicze 

Maszyny rolnicze

części zamienne, serwis

Oferujemy pełen zakres usług rolniczych 
począwszy od orki i siewu poprzez 
nawożenie i pielęgnację, a skończywszy 
na zbiorach i transporcie.

Nowe i używane

• Kombajny
• Ciągniki
• Prasy
• Sieczkarnie polowe
• Ładowacze teleskopowe
• Linia maszyn zielonkowych

Jesteśmy dealerem fi rm

Części zamienne:

• Oryginalne części CLAAS
• Części zamienne do wszystkich 

maszyn i urządzeń rolniczych

Serwis CLAAS:
• 24 h
• Naprawa u klienta

R E K L A M A   4 0 5 - 5 5

Witold Namyślak
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w ubiegłym roku 142 tys. 

580 zł. To sporo i  aż 27 

tys. zł więcej niż w 2010 

r.) .  Do jego portfela 

wpłynęła także nagroda 

w  wysokości 4 tys. zł 

za to, że był Gminnym 

Komisarzem Spisowym 

w  czasie Narodowego 

S p i s u  L u d n o ś c i 

i Mieszkań w 2011 r. Na 

koncie Wittke zgroma-

dził w ubiegłym roku 30 

tys. 226 zł, czyli o  pięć 

tysięcy zł więcej niż 

rok wcześniej. Co cie-

kawe, Wittke, zaznaczył 

w zeznaniu majątkowym, 

że nie ma ani mieszkania, 

ani samochodu. Ma za 

to gospodarstwo rolne 

o  powierzchni około 1 

hektara wyceniana na 

ok. 50 tys. zł. To jego 

majątek wspólny z  byłą 

żoną). Jego była żona jest 

także współwłaścicielem 

- z wójtem Wittke - volks-

wagena polo z 2005 roku, 

wartego – według wójta 

– 18 tys. zł.

Burmistrz Łeby zaro-

bił na swoim stanowisku 

123 tys. 744, 78 złotych, 

sprzedał on także akcje 

PKO BP i uzyskał kwotę 

2 tys. 273, 59 zł. Jako 

oszczędności deklaruje 

kwotę 23 tysięcy zło-

tych .  S t rzechmińsk i 

zgromadził także 52 euro. 

Posiada on też dwa domy 

- pierwszy o wielkości 360 

metrów kwadratowych 

wyceniono na równy 

milion złotych, drugi 

jest wielkości 389 metrów 

kwadratowych warty jest 

2,5 mln złotych. Oprócz 

tego ma dwie działki, 

a  jego żona odziedzi-

czyła działkę o  wartości 

20 tysięcy złotych.

S ta ros ta  l ęborsk i 

zarobił w 20011 roku 160 

tys. 672, 65 zł i  dodat-

kowo dostał 31 595, 28 

złotych jako członek 

z a r z ą d u  Po m o r s k i e j 

A g e n c j i  R o z w o j u 

Regionalnego. Starosta 

deklaruje  posiadanie 

dwóch samochodów - 

skody fabia z 2003 roku 

o  wartości 12 tysięcy 

złotych i  forda mondeo 

z  2005 roku o  warto-

ści 27 tysięcy złotych. 

Interesujące jest to, że 

Ty b u r s k i  i n w e s t u j e 

także w  książki. Jego 

biblioteka składa się 

z  5200 pozycji wartych 

24 tys.  zł .  Starostwa 

zaoszczedził w  gotówce 

35 tys.  zł  (wspólnie 

z żoną). W swoim posia-

d a n i u  Ty b u r s k i  m a 

dom o  powierzchni 300 

metrów kwadratowych, 

wyceniony na 800 tysięcy 

złotych, i  50 metrowe 

mieszkanie, które jest 

warte 140 tysięcy zło-

tych, wszystkie te nie-

ruchomości  s tanowią 

małżeńską wspólność 

majątkową.

Wydarzenia

aż 75 tys. zł. Do stanu 

jego posiadania należy 

dom o  powierzchni 182 

metrów kwadratowych 

wyceniony na 200 tys. 

zł, gospodarstwo rolne 

o  powierzchni 15 hek-

tarów i  działkę zabudo-

waną budynkiem miesz-

kalnym o  wielkości 0,23 

hektara. Co ciekawe, wójt 

Waleśkiewicz nie wyka-

zał w  tym roku posiada-

nia żadnego samochodu. 

W  ubiegłym roku jeździł 

toyota auris z  2008 roku, 

która kupił na kredyt. Jej 

wartość określił wówczas 

na 46 tys. zł. 

Wójt gminy Nowa 

Wieś Lęborska zarobił 

RYSZARD
WITTKE

WIKTOR 
TYBURSKI

ANDRZEJ 
STRZECHMIŃSKI

A u t o p r o m o c j a

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl

Andrzej Strzechmiński Dariusz Waleśkiewicz

Jerzy PernalRyszard Wittke

Wiktor Tyburski
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- Nowy rok szkolny ma przynieść spore 
zmiany w szkolnictwie. Zacznijmy od szkół 
podstawowych. Co tam będzie nowego? 

- Najważniejszą zmianą w szkołach pod-

stawowych jest przedłużenie o  dwa lata 

okresu, w którym o podjęciu nauki w szkole 

podstawowej przez dziecko sześciolet-

nie będą decydować rodzice. Obowiązek 

szkolny dla dzieci urodzonych w  latach 

2006 i 2007 zostanie wprowadzony od dnia 

1 września 2014 roku. Dzieci sześcioletnie, 

które zgodnie z decyzją rodziców nie roz-

poczną nauki w  pierwszej klasie szkoły 

podstawowej odpowiednio od 1 września 

2012 roku oraz od 1 września 2013 roku, 

będą miały obowiązek kontynuowania 

edukacji przedszkolnej. W tym czasie też 

rodzice będą mogli posyłać sześciolatków 

do szkoły jeżeli uznają to za stosowne.  

- Dlaczego termin wprowadzenia 
obowiązku szkolnego dla sześciolatków 
został po raz kolejny przesunięty?

- Dodatkowe dwa lata są potrzebne 

niektórym samorządom i dyrektorom do 

lepszego przygotowania szkół na przyjęcie 

młodszych uczniów. Chodzi tutaj, między 

innymi, o  wykorzystanie dostępnych na 

ten cel pieniędzy z budżetu państwa oraz 

z  europejskiego funduszu społecznego. 

Oczywiście podane daty obowiązują na 

dzisiaj. Czy nie zmienia się jeszcze – nie 

potrafi ę powiedzieć.  

- Gimnazjalistów czekają jakieś 
zmiany?

- Dla gimnazjalistów już się zmieniło 

w minionym roku. Egzamin gimnazjalny, 

przeprowadzony w  kwietniu bieżącego 

roku, był pierwszym zrealizowanym 

według nowej formuły, która sprawdza 

efekty nowego sposobu nauczania. Ten 

sposób nauczania został opisany w nowej 

podstawie programowej. Zakłada on, 

przede wszystkim, kształcenie umiejętno-

ści wykorzystywania zdobywanej wiedzy 

w  praktyce. Egzamin tegoroczny, tak jak 

te dotychczasowe egzaminy, składał się 

z  trzech części: humanistycznej, matema-

tyczno-przyrodniczej i  z  języka obcego 

nowożytnego. Jego wyniki są natomiast 

wyrażane, i  to jest nowością, dla zadań 

z każdego z pięciu bądź sześciu zakresów. 

Te zakresy to język polski, historia i wiedza 

o społeczeństwie, matematyka, przedmioty 

przyrodnicze, język obcy nowożytny na 

poziomie podstawowym, język obcy nowo-

żytny na poziomie rozszerzonym. Wynik 

W liceum ogólnokszta³-
c¹cym uczeñ bêdzie 
mia³ obowi¹zek wyboru 
od dwóch do czterech 
przedmiotów, spośród 
proponowanych przez 
szko³ê  i ujêtych w pod-
stawie programowej.

Teresa Lis

Teres¹ LisROZMOWA Z

dyrektorem s³upskiej delegatury Kuratorium Oświaty w Gdañsku

Chcemy zmusić uczniów  

Fo
t.
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z egzaminu z języka obcego 

nowożytnego na pozio-

mie podstawowym po raz 

pierwszy liczył się przy 

rekrutacji do szkół ponad-

gimnazjalnych.  

- W jakim typie szkół 
zmieni się najwięcej?

- Największe zmiany 

zajdą w  szkołach ponad-

gimnazjalnych. Zgodnie 

z  nową podstawą progra-

mową w tych typach szkół 

(z  wyjątkiem zasadniczej 

szkoły zawodowej i szkoły 

policealnej) przedmioty 

obowiązkowe mogą być 

nauczane w  zakresie pod-

stawowym lub w  zakresie 

rozszerzonym. W  liceum 

ogólnokształcącym uczeń 

będzie miał obowiązek 

wyboru od 2 do 4 przed-

miotów, spośród propo-

nowanych przez szkołę 

przedmiotów ujętych 

w podstawie programowej 

w  zakresie rozszerzonym, 

przy czym co najmniej jed-

nym z  tych przedmiotów 

musi być: historia, biologia, 

geografia, fizyka lub che-

mia.

Uczeń, który nie będzie 

uczył się historii w zakresie 

rozszerzonym, będzie zobo-

wiązany realizować przed-

miot uzupełniając, czyli 

historię i społeczeństwo.

Zadaniem tego przed-

miotu jest pogłębienie wie-

dzy uczniów w  zakresie 

nauk humanistycznych 

oraz ukształtowanie w nich 

postawy obywatelskiej. 

W ramach tego przedmiotu 

nauczyciele mają obowią-

zek wprowadzić do zajęć 

wątek „Ojczysty Panteon 

i ojczyste spory”. 

Uczeń, który nie 

wybierze w  zakresie roz-

szerzonym biologii, chemii, 

fi zyki lub geografii  , będzie 

zobowiązany uczyć się 

przedmiotu uzupełniają-

cego: przyroda. Obejmie 

on wiedzę z  zakresu nauk 

matematyczno-przyrodni-

czych.  

- Nasuwa mi się jednak 
pytanie po co wprowa-
dzać wszystkie te zmiany? 

- Ze względu na prze-

ładowanie programów 

nauczania w  szkołach. 

Chodzi o  to, aby ucznio-

wie odeszli od odtwarza-

nia encyklopedycznej 

wiedzy. Reforma kon-

centruje się w  większym 

stopniu na sprawdzaniu 

stosowania przez uczniów 

w praktyce nabytej wiedzy 

i  umiejętności. W  szcze-

gólności na rozumieniu 

i  przetwarzaniu tekstów, 

s tosowaniu narzędzi 

matematycznych w życiu 

codziennym oraz stoso-

waniu wiadomości do 

identyfikowania proble-

mów, ich rozwiązywania, 

a także wnioskowania. 

- Problem w  tym, że 
hasło o odejściu od wkła-
dania uczniom encyklo-
pedycznej wiedzy do 
głów słyszę już od dawna. 
Przecież temu miały słu-
żyć wykonywane przez 
uczniów prezentacje 
maturalne z  języka pol-
skiego. I  teraz, po kilku 
latach prezentacji już nie 
będzie. 

- Wracamy do systemu 

losowania przez maturzy-

stów trzech pytań matu-

ralnych. Tak zdawało 

się maturę z  języka pol-

skiego kiedyś. Mam tylko 

nadzieję, że te pytania nie 

będą encyklopedyczne, 

ale będą nastawione na 

rozwiązywanie proble-

mów. Czyli uczeń nie 

będzie miał opowiadać 

treści lektury, ale ma 

wnioskować, co autor 

miał na myśli. Czy loso-

wanie pytań zmieni coś, 

oprócz tego, że będzie 

dla maturzystów więk-

szym stresem? Nie wiem. 

Może zmusi uczniów 

do przygotowania się 

z  większego zasobu wie-

dzy potrzebnej do odpo-

wiedzenia na pytania, niż 

trzeba było wiedzieć do 

prezentacji maturalnych? 

Przez to absolwenci szkół 

średnich wyjdą ze szkół 

z większym zasobem wie-

dzy. 

- W  szkołach zawo-
dowych też spotkamy 
zmiany?

- Od przyszłego roku 

szkolnego wszystkie 

zasadnicze szkoły zawo-

dowe będą trzyletnie. To 

tyle samo, co licea ogól-

nokształcące. Wydłużenie 

trwania szkoły zawodo-

wej ma służyć temu, aby 

uczeń mógł zdobyć w niej 

więcej kwalifikacji niż 

obecnie. 

- Podział na przed-
mioty, których licealiści 
chcą się uczyć i  na te, 
których nie chcą przypo-
mina mi systemy nauki 
z  amerykańskich szkół. 
To oznacza, że odcho-
dzimy od nauczania 
z każdego przedmiotu po 
trochu i skupiamy się na 
wykształceniu specjali-
stów z wąskich dziedzin?

- Zakładamy, że zmiany 

będą szły w  kierunku 

wspomagania myślenia 

kreatywnego uczniów. 

Uczniowie będą mogli 

realizować swoje pasje. 

Jeżeli ktoś jest zaintere-

sowany jakimś przedmio-

tem to wcześniej, niż teraz 

będzie mógł się nastawić 

na zdobywanie z  niego 

większej wiedzy, a  nie 

tracić czas na uczenie się 

przedmiotów, które go 

nie interesują. Pamiętam, 

jak mój syn brał kiedyś 

udział w  międzynaro-

dowym konkursie astro-

nomicznym. Żeby się do 

niego dobrze przygoto-

wać musiał zarzucić, na 

jakiś czas, naukę innych 

przedmiotów. Inaczej nie 

byłby wstanie pogodzić 

obowiązków szkolnych 

z  konkursem, choćby 

doba trwała nawet 26 

godzin. Żeby mu pomóc 

czytałam jego lektury 

i zaznaczałam mu ważne 

fragmenty. Oczywiście 

przeczytać musiał je 

sam, bo z czytania go nie 

zwolniłam. Teraz nauka 

innych przedmiotów niż 

te wybrane przez ucznia 

będą ograniczone do 

minimum więc przygo-

towujący się do konkursu 

ze swojego ulubionego 

przedmiotu nie będą 

musieli poświęcać dużo 

czasu na naukę innych 

przedmiotów.

- Jakie są zagrożenie 
tych zmian w  szkołach 
średnich? 

- Pewnie pojawią się 

tacy uczniowie, którzy 

wybiorą rozszerzoną 

naukę przedmiotów 

humanistycznych zamiast 

ścisłych idąc na łatwiznę. 

Chociaż i oni będą musieli 

zdać maturę z  matema-

tyki. Ułatwią sobie życie, 

ale nie na długo. 

- Zmiany mają doty-
czyć także podręczników. 

- Tak, wydawcy nie 

będą mogli wprowa-

dzać w  podręcznikach 

zmian częściej niż co trzy 

lata. Ta zmiana ma ma 

ulżyć rodzicom w  kosz-

tach posyłania dzieci 

do szkoły. Podręczniki 

będzie można przekazać, 

na przykład, młodszemu 

o  rok rodzeństwu. Może 

będą teraz takie sytuacje, 

że to szkoły będą kupować 

podręczniki i wypożyczać 

je uczniom. Przez to z jed-

nego podręcznika skorzy-

stają trzy osoby.

Rozmawiał

Mój syn bra³ kiedyś 
udzia³ w miêdzynarodo-
wym konkursie astro-
nomicznym. ¯eby siê do 
niego dobrze przygoto-
waæ musia³ zarzuciæ, na 
jakiś czas, naukê innych 
przedmiotów. Inaczej nie 
by³by wstanie pogodziæ 
obowi¹zków szkolnych 
z konkursem, choæby 
doba trwa³a nawet 26 
godzin.

Teresa Lis

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl

 do myślenia

Legalna Praca w Niemczech

Opiekunka
Osób Starszych

Legalne zatrudnienie!
Wysokie zarobki uzależnione od 

posiadanych kwalifi kacji!

Wyjazdy od zaraz.

Wymagana znajomość języka 
niemieckiego na poziome 

komunikatywnym.

Zapraszamy do współpracy!
Informacje pod numerem

tel. 957390708
biuro@kordis.pl
www.kordis.pl

R E K L A M A   2 6 2 6 - 2 4 R E K L A M A   4 2 5 5 - 0

KREDYTY
KREDYTY

®®

Chwilówki

KREDYTYKREDYTY
®® Gdy ca³y rok pracujesz jak mrówka

nale¿y Ci siê wakacyjna gotówka!
Chwilówka do 1.000 z³

Po¿yczka 2.000 z³

R E K L A M A   3 9 1 - 2

R E K L A M A   3 8 8 - 9

R E K L A M A   2 5 4 6 - 2 2

Od nowego roku inaczej 
Od roku szkolnego 2012/2013 nauka w liceach ogólnokszta³c¹cych, technikach i zasadniczych szko³ach zawodowych bêdzie powi¹zana 
z nauka w gimnazjach. Ogólnokszta³c¹ce treści tam rozpoczête bêd¹ kontynuowane w pierwszych latach na poziomie podstawowym. 
W technikum i zasadniczej szkole zawodowej uczniowie bêd¹ mieli do opanowania te same zagadnienia z kszta³cenia ogólnego na 
poziomie podstawowym co uczniowie w pierwszej klasie liceum. Dziêki takim zmianom absolwenci zasadniczych szkó³ zawodowych 
w nowym modelu, aby uzyskaæ wykszta³cenie średnie, mog¹ kontynuowaæ naukê w liceach ogólnokszta³c¹cych w liceach ogólnokszta³-
c¹cych dla doros³ych bezpośrednio od klasy drugiej. Nauka w liceum ogólnokszta³c¹cym i zasadniczej szkole zawodowej bêdzie trwaæ 
3 lata. W technikum 4 lata, a w szkole policealnej od 1 do 2,5 roku. W wyniku zmian zlikwidowane bêd¹ licea uzupe³niaj¹ce, technika 
uzupe³niaj¹ce oraz licea profi lowane. Osoby pe³noletnie, które bêd¹ chcia³y uzyskaæ wykszta³cenie średnie, bêd¹ mog³y kontynuowaæ 
naukê w liceach ogólnokszta³c¹cych dla doros³ych.

TAK ZMIENI SIĘ W SZKOŁACH
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Skwer Rybaka do przebudowySkwer Rybaka do przebudowy
Szykuje się nowa inwestycja, która upiększy Łebę

Wiadomo 
już jak ma 
wyglądać po 
przebudowie 
Skwer Rybaka 
w Łebie. Plac 
zmieni swój 
wygląd, jeżeli 
plany jego 
metamorfozy 
zaakceptują 
mieszkańcy. 

Po zmianach Skwer 

Rybaka ma być otoczony 

zielenią. Plac będzie kwa-

dratowy i będzie przypomi-

nał szachownicę. Na nim 

powstanie nowy element, 

czyli mały prostokątny 

staw. W  porównaniu do 

obecnego wyglądu skwer 

ma charakteryzować się 

większym wyeksponowa-

niem zieleni. W  jego cen-

tralnym miejscu mają być 

posadzone małe drzewka. 

Projekt skweru zakłada 

także podkreślenie jego 

atrakcji, czyli skrzyni czasu 

wkopanej w ziemie w 2004 

roku. Na skwerze ma poja-

wić kuty kufer symbo-

lizujący zakopaną obok 

w  ziemi skrzynię czasu. 

Obok powstanie także 

fontanna w  kształcie kuli 

i ławki z drewnianymi sie-

dziskami umieszczonymi 

na kamieniach narzuto-

wych. 

Skąd pomysł na prze-

budowę skweru? - Łeba 

jest starym miastem, ale 

tak się jakoś złożyło, że nie 

ma rynku, który zawsze 

był centralnym miejscem 

każdego miasta – zazna-

cza Andrzej Strzechmiński, 

burmistrz Łeby. - Takie 

place tworzyły się w  mia-

stach naturalnie wokół 

kościołów lub ratusza. 

Nasze miasto taki pro-

ces jednak ominął. Stąd 

pomysł stworzenia w Łebie 

publicznego placu, który 

podpatrzyłem w  niemiec-

kim Neustadt, naszym mie-

ście partnerskim. 

Władze miasta zazna-

czają, że chcą zmienić 

skwer w  rynek, na któ-

rym znalazłyby się miejsca 

dla wszystkich lokalnych 

rzemieślników, twórców 

rękodzieła i  producen-

tów żywności. Chodzi o to, 

aby na placu turyści mogli 

kupić owoce i  warzywa 

bezpośrednio od rolników 

i  sadowników. Wszystko 

te funkcje mają być speł-

nione przy zachowaniu 

zieleni. - Jednocześnie 

chcemy także kupić pro-

fesjonalną scenę, na której 

moglibyśmy organizować 

wszystkie imprezy miej-

skie – mówi Strzechmiński. 

- Teraz takiej sceny nie 

mamy i musimy ja wypo-

życzać.  Jednorazowo 

kosztuje nas to od 6 do 

20 tysięcy złotych. 

Nowe rozwiązania 

wyglądu Skwery Rybaka 

to na razie tylko propozy-

cja. Władze miasta zazna-

czają, że dysponują tylko 

projektem, który przed-

stawiają mieszkańcom do 

obejrzenia. Łebianie mają 

wypowiedzieć się co na 

ten temat myślą. Do końca 

nie wiadomo, czy projekt 

uda się urzeczywistnić. 

Przebudowa miejsca zależy 

od tego, czy miastu uda się 

zdobyć pieniądze z  kasy 

Unii Europejskiej. Czy mia-

sto zdobędzie na ten pro-

jekt dotację dowiemy się 

dopiero w przyszłym roku.

Zatrudni  kierowc  w ruchu 
mi dzynarodowym. 

Wymagane prawo jazdy kat. 

C+E 

tel. 602 364 783

R E K L A M A   4 2 6 7 - 1

R E K L A M A   9 8 7 - 2

Tak ma wyglądać Skwer Rybaka po przebudowie. 

Tak obecnie wygląda Skwer Rybaka.

Fo
t.

 U
M

 Ł
eb

a

Skwer Rybaka
Mieszkañcy £eby mówi¹, ¿e wszystkie drogi prowadz¹ na 
Skwer Rybaka. W tym twierdzeniu, choæ nie dos³ownie, jest 
wiele prawdy. Na skwerze, który jest centralnym miejscem 
£eby organizowane s¹ latem imprezy plenerowe. To tutaj 
³ebianie i turyści s³uchaj¹ koncertów gwiazd przyje¿d¿aj¹cych 
do nadmorskiego kurortu. Latem to miejsce ¿yje ka¿dego dnia. 
Gdy na placu nie ma imprez kulturalnych spotkaæ mo¿na tutaj 
ulicznych artystów, którzy oferuj¹ namalowanie portretu, albo 
zrobienie tatua¿u zmywalnego. 

WAŻNE MIEJSCE

Kto to projektuje?
Twórca nowego projektu zagospodarowania Skweru Rybaka 
w £ebie jest s³upski architekt krajobrazu Rafa³ Nastalski. 
Projektowania wygl¹du terenów zielonych uczy³ siê na studiach 
wy¿szych w zakresie architektury krajobrazu, Wydzia³ 
Ogrodniczy, Szko³y G³ównej Gospodarstwa Wiejskiego 
w Warszawie. Firmê zajmuj¹ca siê projektowaniem zieleni 
za³o¿y³ w 1991 roku. Od tego czasu jego projekty zdobywa³y kilka 
razy nagrody w konkursach architektonicznych. W 2009 roku 
wspó³projektowany przez niego ogród zamkowy w S³upsku 
otrzyma³ wyró¿nienie II stopnia w konkursie na Najlepsz¹ 
Przestrzeñ Publiczn¹ Województwa Pomorskiego 2009. 

WAŻNE MIEJSCE

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl
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Firma PW  Energie 
Odnawialne zamierza 
wybudować bio-
gazownię rolniczą 
oraz sieć ciepłowni-
czą i energetyczną 
w gminie Wicko.- 
Zakład powstanie 
we Wrześciu w ciągu 
najbliższych kilku lat.  

P r z e d s i ę w z i ę c i e 

będzie polegać na budo-

wie biogazowni, w której 

do wytwarzania biogazu 

w  wyniku beztlenowej 

fermentacji, będzie się 

wykorzystywać surowce 

pochodzenia roślinnego, 

czyli z  kiszonki z  kuku-

rydzy,  s ianokiszonki 

oraz gnojowicy – infor-

muje Dariusz waleśkie-

wicz, wójt gminy Wicko. 

-  Wytworzony w  ten 

sposób biogaz, będzie 

w y k o r z y s t a n y  j a k o 

paliwo napędowe silnika 

do wytwarzania energii 

elektrycznej i ciepła. 

Inwestor  planuje 

zainstalowanie bloku 

wytwarza jącego  c ie -

pło wraz z  instalacjami 

doprowadzającymi cie-

pło i prąd do odbiorców. 

Część wyprodukowanej 

energii i  ciepła zosta-

nie wykorzystana na 

potrzeby własne bioga-

zowni (podgrzewanie 

biomasy w  zbiornikach 

fermentacyjnych, zimą 

także do ogrzewania 

pomieszczeń socjalnych), 

a  reszta zostanie sprze-

dana okolicznym miesz-

kańcom. 

Specyfika działania 

biogazowni, polega na 

pozyskiwaniu biogazu 

pochodzącego z   fer-

mentacji metanowej, co 

wymusza od Inwestora 

zastosowania technologii 

hermetycznej zapewnia-

jącej brak dostępu tlenu 

do instalacji, jednocze-

śnie zabezpieczającej 

przed przedostawaniem 

się biogazu poza instala-

cję biogazowni.

Obok biogazu w pro-

cesie technologicznym 

powstawać będzie masa 

pofermentacyjna, którą 

przewiduje się wykorzy-

stać jako nawóz orga-

niczny na gruntach rol-

nych w  gospodarstwie 

pana Marcina Pęskiego 

w Poraju i u innych rolni-

ków z terenu gm. Wicko. 

W  tych gospodarstwach 

na gruntach rolnych, 

gdzie stosowany będzie 

poferment ,  produko-

wana będzie biomasa na 

potrzeby biogazowi rol-

niczej.

Biogazownia i  blok 

p r o d u k u j ą c y  c i e p ł o 

pracować będą w  cyklu 

zamkniętym,  całodo-

bowo. Proces produk-

cyjny, jego charakte-

rystyczne parametry 

kontrolowane będą kom-

puterowo. Przewiduje się 

zatrudnienie – 3 osób 

(w tym 1 osoba do spraw 

a d m i n i s t r a c y j n y c h ) .

K o n c e p c j a  p r o j e k t u 

opiera się na wdrażanych 

w krajach UE zastosowa-

niach biogazowni do pro-

dukcji „zielonej energii” 

i  ciepła. Koncepcja jest 

wspierana przez politykę 

Polski i  UE w  zakresie 

energii, środowiska i bio-

paliw.

R E K L A M A   3 9 4 - 1 0

Biogazownia- co to jest?
Biogazownia to zespó³ urz¹dzeñ i budowli s³u¿¹cych do produkcji metanu. Biogazownia s³u¿y do 
kontroli i kierowania naturalnym procesem, jakim jest fermentacja beztlenowa materia³u organicz-
nego. W wyniku fermentacji beztlenowej powstaje metan, który nastêpnie spalany jest w silnikach 
gazowych, które napêdzaj¹ agregaty pr¹dotwórcze wytwarzaj¹ce energiê elektryczn¹, odsprze-
dawan¹ do sieci elektroenergetycznej lub wykorzystywan¹ na potrzeby w³asne. W biogazowni 
wytwarzane jest równie¿ ciep³o, które ze wzglêdów technicznych i ekonomicznych powinno zostaæ 
wykorzystane, np. poprzez zasilanie ci¹gów technologicznych przedsiêbiorstw zlokalizowanych 
w pobli¿u biogazowni, poprzez u¿ycie go w produkcji roślinnej lub przetwórstwie roślinnym, 
ogrzewanie osiedli mieszkaniowych lub innych obiektów.

INWESTYCJA W CIEPŁO I ENERGIĘ

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl

R E K L A M A   1 0 8 9 - 2 0

Zapraszamy na Zapraszamy na Dni Gminy WickoDni Gminy Wicko
4 sierpnia 2012 r.4 sierpnia 2012 r.

15:00 Parada czarownic
Wicko – Charbrowo

16:10 Ofi cjalne otwarcie Dni Gminy Wicko – Boisko w Charbrowie
16:30 Czary Mary z Teatrem Władca Lalek – widowisko

17:00 Występy laureatów Konkursu Talenty Naszej Gminy
18:00 Rozstrzygnięcie konkursów:

 – na czarownicę / czarodzieja roku 2012
 – na najładniejszą posesję

 – na proekologiczny pojazd w konkursie „Jazda na byle czym”
19:30 Główne losowanie Loterii fantowej

20:00 Występy artystyczne.
21.00 Koncert ANI WYSZKONI

5 sierpnia 2012 r.5 sierpnia 2012 r.
15:00 – Turniej Gmin „WROTA”

18:00 – Występy lokalnych artystów

Biogazownia rolnicza powstanie w Wicku

Ciepło z kukurydzy popłynie do domów

Z powiatu
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K i l k a n a ś c i e  p r o -

cent w  dół spadły ceny 

mieszkań w  regionie 

słupski .  Mimo tego 

wielkiego ożywienia na 

rynku nieruchomości nie 

widać. - Tendencja spad-

kowa cen nie wpływa na 

większe zainteresowanie 

mieszkaniami – dodaje 

Małgorzata Ellert z  Biura 

Nieruchomości Ellert. 

-  Jest to związane ze 

zmianami na rynku kre-

dytowym i  rynku pracy. 

Dlatego nie każdy może 

sobie pozwolić na wyma-

rzone mieszkanie.

Z  kupnem własnego 

lokum spieszą się jedy-

nie małżeństwa, które 

chcą skorzystać z kredytu 

„Rodzina na swoim”. - 

Kredyt ten będzie można 

wziąć tylko do końca roku 

– mówi Katarzyna Kisiel, 

właścicielka biura nieru-

chomości Development 

Design w  Słupsku. - 

Obecnie duży odsetek 

osób kupujących miesz-

kania korzysta właśnie 

z tej oferty. 

C e n y  m i e s z k a ń 

w Słupsku są bardzo zróż-

nicowane. - Uzależnione 

są od kilku czynników, 

czyli lokalizacji, stanu 

technicznego budynku, 

roku budowy, standardu 

wykończenia – mówi 

Małgorzata  El lert .  - 

Mieszkanie można kupić 

od 2,3 tys. zł do 5 tys. 

zł za metr kwadratowy. 

Zdarzają się wyjątkowe 

sytuacje, gdy cena za metr 

kwadratowy przewyższa 

kwotę 6 tysięcy złotych. 

Niemniej są to mieszka-

nia o mniejszym metrażu 

i  wykończone z  mate-

riałów wysokiej jakości 

oraz wyposażone w  dro-

gie urządzenia kuchenne 

i sanitarne.

d
o

m
 i 

m
ie

sz
ka

n
ie

Ceny mieszkań w Słupsku spadają. Szczególnie 
tych na rynku wtórnym. Sprawdziliśmy, ile obec-
nie trzeba przeznaczyć na własny kąt. 

Cementowo-Wapienne
Gipsowe
Elewacje

TYNKI MASZYNOWE

LTM-TYNK

telefon: 514 985 043

R E K L A M A   1 2 3 7 - 5R E K L A M A   3 3 1 - 3 R E K L A M A   1 4 0 9 - 8

Boom mieszkaniowy za nami

Mieszkania tanieją, zainteresow
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Rodzina na swoim
 Aby otrzymaæ kredyt w rz¹-
dowym programie „Rodzina 
na swoim” trzeba spe³niæ kilka 
wymogów. - W przypadku 
singli mo¿na  kupiæ mieszkanie 
do 50 metrów, ma³¿eñstwa 
do 75 metrów, a domy do 140 
metrów. Obecnie metr wtórnego 
mieszkania  w naszym 
regionie musi kosztowaæ 
3,3 tys z³, pierwotnego 4,1 
tys – mówi Agnieszka Lademan, 
z Getingbanku. Je¿eli jest 
dro¿szy nie ma mowy o wziêciu 
pieniêdzy na zakup w pro-
gramie. Preferencyjnośæ tego 
kredytu polega na tym, i¿ czêśæ 
nale¿nych bankowi odsetek 
w okresie pierwszych ośmiu 
lat sp³aty pokrywana jest przez 
Bank Gospodarstwa Krajowego 
czyli przez pañstwo. Kredyty 
w tym przypadku udzielone s¹ 
w z³otówkach.

OSTATNIA SZANSA

Na rynku 
pierwotnym 
też tanieje
Podobnie jest na 

rynku pierwotnym. Za 

metr kwadratowy miesz-

kania trzeba zapłacić od 

2,5 do 5,5 tysiąca złotych. 

Z  analiz przeprowa-

dzonych przez firmę red-

Net Consulting wynika, 

że w  2011 roku średnia 

powierzchnia nowego 

mieszkania dwupoko-

jowego w  Polsce wyno-

siła 49 m kw, gdzie trzy 

lata  temu było to 53,5 

m kw. Wszystko wska-

zuje na to, że w  tym 

roku ta powierzchnia 

zmniejszy się jeszcze 

bardziej. - Największą 

popularnością  c ieszą 

się mieszkania dwupo-

kojowe do 50 metrów 

–  potwierdza Katarzyna 

Kisiel z  Development 

Design. - Wynika to 

głównie z  ceny i  zdol-

ności kredytowej, a  nie 

upodobań klientów. 

Ceny za metr kwa-

dratowy domku szere-

gowego bądź wolnosto-

jącego  w okolicy miasta 

są często porównywalne 

z  mieszkaniem w  mie-

ście. Za około 300 tysięcy 

można stać się posia-

daczem stumetrowego 

domku. - 150 metrowy 

dom można mieć już 

u  nas za 270 tysięcy zło-

tych. Planujemy rocznie 

budować cztery domy 

w  stanie deweloper-

skim, łącznie będzie 

ich 40 – mówi Marian 

Majer, właściciel firmy 

Mabbud, która buduje 

domy w  Garczegorzu 

koło Lęborka. Budynki 

usytuowane są na dział-

kach o powierzchni około  

tysiąca metrów. 

N a  o s i e d l u 

„Domy w  Morelach” 

w  Bolesławicach cena za 

metr kwadratowy domu 

wynosi około 2 tysiący 

złotych. Na dom musimy 

wydać około 350 tysięcy 

złotych.

Karolina Chalecka
k.chalecka@agmedia.com.pl

R E K L A M A   5 1 4 - 1 5

R E K L A M A   5 9 - 9

R E K L A M A   8 8 - 9

anych brak

R E K L A M A   3 0 5 - 1 0
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Każdy z  nas chce 

zaoszczędzić ciężko zaro-

bione pieniądze także 

w  czasie budowy wyma-

rzonego domu lub więk-

szego remontu miesz-

kania. W  poszukiwaniu 

najniższych cen inwesto-

rzy odwiedzają po kilka 

hurtowni budowlanych. 

Tracą na tym dużo czasu. 

Z drugiej strony dochodzi 

do paradoksu, bo hurtow-

nie muszą utrzymywać 

u siebie pracowników, któ-

rzy obsłużą poszukujących 

niższych cen klientów. 

Ci pracownicy hurtowni 

i  doradcy techniczni przy-

gotowują, dla tych pyta-

jących klientów oferty 

handlowe (obliczają koszt 

transportu, rozładunku, 

przeliczają towar na pełne 

opakowania, palety itp.). 

Konieczność utrzymywa-

nia dodatkowych pracow-

ników powoduje, że składy 

budowlane i  hurtownie 

muszą podnosić ceny towa-

rów, aby opłacić zatrudnio-

nych. Dlatego szukając 

najlepszej oferty materia-

łów budowlanych warto 

zwrócić uwagę na spe-

cjalne serwisy internetowe 

zajmujące się wyszukiwa-

niem najlepszej cenowo 

oferty. Wystarczy złożyć 

darmowe, niezobowiązu-

jące, zapytanie ofertowe 

na materiały budowlane, 

na stronie www.mam-sklad.

pl lub www.c-n-f.pl, na 

których jest zarejestrowa-

nych ponad setka składów 

budowlanych z całej Polski. 

Składając takie zapytanie, 

należy pamiętać, że im 

dokładniej sformułujemy 

treść, tym niższą cenę uzy-

skamy.

Szukając oszczędno-

ści z  zakupie urządzeń 

wyposażenia domu warto 

zwrócić uwagę na oferty 

kupna sprzętu bezpo-

średnio u  jego producen-

tów. Tak sprzedaje kotły 

m.in. firma Augustyniak. 

- Klient przyjeżdża do nas 

do zakładu i  jeżeli odpo-

wiada mu kocioł, który 

jest wyprodukowany to 

go kupuje od ręki, albo 

zamawia kocioł specjal-

nie pod swoje wymaga-

nia jeżeli ma, na przy-

kład, specyficzny układ 

kotłowni – mówi Piotr 

Augustyniak z  f irmy 

Augustyniak. - W porów-

naniu z cenami urządzeń 

sprzedawanych w  hur-

towniach klient oszczędza 

kupując u nas około 10-12 

procent ceny. 

Firma Wienerberger 

z Lęborka produkująca 

cegły oraz dachówki 

ceramiczne zachęca do 

zamawiania produktów 

u  swoich autoryzowa-

nych dystrybutorów. 

Klient wybiera hurtowni 

interesujące go materiały 

budowlane, a  następnie 

realizowane jest zamó-

wienie u  producenta. To 

powoduje oszczędność 

w kosztach pośredników 

sprzedaży. Czasami pro-

ducent organizuje akcje 

promocyjne, m.in. bez-

pośredniego dowożenia 

materiałów do klientów. 

Jednym z  najnow-

szych i  najmodniejszych 

mater iałów produko-

wanych przez zakład 

w Lęborku są pustaki szli-

fowane. Charakteryzują 

s i ę  o n e  t y m ,  ż e 

powierzchnie ,  k tóre 

łączą się z  innymi pusta-

kami są specjalnie szlifo-

wane, aby były idealnie 

gładkie. - To umożliwia 

połączenie pustaków na 

zaprawę murarską poli-

uretanową  albo gotową 

zaprawę – mówi Andrzej 

N e u b a u e r ,  d o r a d c a 

techniczny z   f i rmy 

Wienerberger. - W  przy-

padku zastosowania tych 

systemów do pustaków 

dodajemy zaprawę gratis. 

Zalety stosowania 

pustaków szlifowanych to 

szybkość stawiania muru, 

a  także – w  przypadku 

zastosowania zapraw poli-

uretanowych – wydłuże-

nie sezonu budowlanego. 

Zaprawę można stosować 

bowiem do tempera-

tury minus pięciu stopni 

Celsjusza. Tradycyjnej 

zaprawy murarskiej nie 

zaleca się poniżej zera 

stopni. Na postawienie 

muru z  pustaków szlifo-

wanych potrzebujemy 

połowę czasu, jaki poświę-

cilibyśmy na stawianie 

muru z  tradycyjnych 

materiałów. Do murowa-

nia w  nowoczesnej tech-

nologii   nie trzeba także 

specjalnych urządzeń 

murarskich, m.in. beto-

niarki. Większa jest także 

estetyka wykonania muru, 

bo po skończeniu prac 

jest on bardziej czysty niż 

w  przypadku zastosowa-

nia materiałów tradycyj-

nych. - Jeżeli weźmiemy 

pod uwagę, że do pusta-

ków szlifowanych doda-

jemy darmową zaprawę, 

to cena metra kwadrato-

wego muru postawionego 

w tym systemie jest porów-

nywalna z  ceną muru 

tradycyjnego – zaznacza 

Andrzej Neubauer. 

Sprzedaży produk-

tów klientom bezpośred-

nio w  zakładzie produk-

cyjnym wystrzega się 

natomiast firma Prefabet 

Osława Dąbrowa koło 

Studzienic ,  produku-

jąca materiały budow-

lane. - U  nas zamówie-

nia składa się przez 

hurtownie budowlane, 

natomiast istnieje moż-

liwość zamówienia bez-

pośredniego dowiezienia 

produktów we wskazane 

przez klienta miejsce 

z pominięciem składowa-

nia w  hurtowni – mówi 

Stanis ław Rzepiński , 

zastępca dyrektora do 

spraw handlu Prefabet 

Osława Dąbrowa. 

Systemy dociepleń 

i cement można kupić bez-

pośrednio u fabryce w fi r-

mie Ruben. -  Wystarczy 

zatelefonować do naszego 

działu sprzedaży albo 

wysłać zamówienie droga 

mailową – mówi Iwona 

Barańska z fi rmy Ruben.

Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl

Kupowanie materiałów budow-
lanych i urządzeń montowanych 
w domach bezpośrednio u pro-
ducentów staje coraz bardziej 
popularne. Dzięki temu zaoszczę-
dzimy pieniądze, bo nie opłacamy 
pośredników i nie stracimy czasu 
potrzebnego na szukanie i porów-
nywanie ofert. W internecie ist-
nieją już specjalne porównywarki 
cen materiałów budowlanych. 
Warto zwrócić także uwagę na 
produkty producentów Pomorza. 
Bliskość powoduje, że ceny ich 
produktów są atrakcyjne. 

U producenta taniejU producenta taniej
i wygodnieji wygodniej

R E K L A M A   4 3 0 1 - 1
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W s z y s t k i e  s p a -

ringi rozegrane zostaną 

w  Lęborku. Start rozgry-

wek ligowych zaplano-

wano na 12 sierpnia. Do 

tego czasu seniorzy Pogoni 

rozegrają mecze: 18 lipca 

z  drużyną juniorów 

A  z  własnego klubu, 21 

lipca z GKS Sierakowice (V 

liga, grupa I  Gdańsk), 25 

lipca ze Stolem Gniewino 

(V liga), 28 lipca z Orlętami 

Reda (IV liga), 1 sierpnia 

Baza 44 Siemirowice 

(B-klasa), 4 sierpnia 

z Pomorzem Potęgowo (IV 

liga). 

Rozpoczęło się spraw-

dzanie piłkarzy aspiru-

jących do gry w  Pogoni 

w  nowym sezonie. Już 

19 czerwca, na stadio-

nie w  Lęborku, odbył się 

test-mecz kandydatów. 

Dwie drużyny w  żółtych 

i pomarańczowych narzut-

kach rozegrały pełen 

mecz. W  grze testowej 

udział wzięło 29 zawod-

ników w tym 3 bramkarzy. 

Oprócz piłkarzy z  kadry 

Pogoni z bieżącego sezonu 

zagrało wielu naszych 

młodzieżowców wracają-

cych z  wypożyczenia czy 

wolnych zawodników 

z  przeszłością w  Pogoni. 

Pojawiło się też kilku gra-

czy z  regionu Pomorza. 

- Jestem zadowolony że 

przyjechało do nas tylu 

zawodników. Gra obu 

drużyn nie była dziś naj-

ważniejsza skupiłem się 

na obserwacji indywidual-

nych umiejętności testowa-

nych zawodników - powie-

dział po sparingu trener 

Sobiesław Przybylski. 

Start przygotowań do 

kolejnego sezonu ruszył 

już 9 lipca. 

Pogoń Lębork przygotowuje się do nowego sezonu

Ostro trenują przed startem
Aż sześć gier sparingowych roze-
gra drużyna seniorów Pogoni 
przygotowująca się do rozgrywek 
piątej ligi. 

M³odzi zdali egzamin
Juniorzy starsi Pogoni ostatni rok spêdzili w Pomorskiej Lidze Juniorów „A” zajmuj¹c wysokie szóste miejsce w wojewódz-
twie pomorskim. Wyprzedzi³a ich jedynie Arka Gdynia (z powodzeniem walczy teraz o MP juniorów), Lechia Gdañsk, Gryf 
Tczew, Rod³o Kwidzyn i KP Starogard Gdañski. Dru¿yna Andrzeja Ma³eckiego zagra³a w miejscu rozwi¹zanego zespo³u 
trenera Wojciecha Piêty Pogoni Ratusza, który 2 lata temu wywalczy³ miejsce w Makroregionie juniorów „A”. Mimo, ¿e 
lêborscy zawodnicy byli o rok a przewa¿nie 2 lata m³odsi ni¿ przeciwnicy, a celem by³o utrzymanie siê w lidze wyniki 
i postawa dru¿yny jest bardzo buduj¹ca. Na 41 zdobytych punktów z³o¿y³o siê 13 zwyciêstw, 2 remisy i 11 pora¿ek. Zespó³ 
gra³ dobrze taktycznie, w miarê p³ynnie, szwankowa³a jednak skutecznośæ. To jest nasza najs³absza strona. Napastnicy nie 
wykorzystywali dogodnych sytuacji strzeleckich, co wprowadza³o pewn¹ nerwowośæ w naszej grze. Usprawiedliwieniem 
dla nich jest to, ¿e średnio byli oni o 2 lata m³odsi od przeciwników i przegrywali w polu karnym walkê fi zycznie, a nie 
umiejêtnościami. 
Bramki w sezonie strzelali: J. ̄ mudzki – 10, Waczkowski – 8, Raguza – 6, Naczk – 5, Mielewczyk – 3, Bulczak – 2, Fudala – 2, 
Butowski – 2, Malek – 1, Itrych – 1, Gafke – 1, Starosz – 1

PODSUMOWANIE SEZONU JUNIORÓW POGONI LĘBORK

Skoñczyli na podium
Pierwsze miejsce w S³upskiej Klasie Okrêgowej junior B, grupa II zdoby³ zespó³ trenera 
Rafa³a Bar toszka. W szesnastu spotkaniach zespó³ zdoby³ 44 punkty zaliczaj¹c 14 zwy-
ciêstw, 2 remisy i zero pora¿ek. Imponuj¹co wygl¹da bilans bramkowy. 93 zdobytych goli 
i tylko 9 straconych. Nagrod¹ za dobr¹ postawê w l idze by³a gra w bara¿ach o Makroregion 
junior „B”. Futbol bywa jednak przewrotny i walka w bara¿ach nie da³a przepustki do gry 
w Pomorskiej Lidze Juniorów. W Ustce zespó³ Pogoni przegra³ 1:0, w Lêborku uleg³ Bytovii 3:4 
wygrywaj¹c do przerwy 3:1. Kolejny sezon dru¿yna zagra wiêc w S³upskiej Klasie Okrêgowej, 
a do zespo³u do³¹cz¹ zawodnicy dotychczasowego juniora C1 trenera Andrzeja Kaufmanna.
Szczególne wyró¿nienie w tym sezonie zas³uguje bramkarz Patryk Labuda, Mateusz 
Sadowski, Maciej Wierzbowski i Aleksander Jastrzêbski
Strzelcy: Wierzbowski – 17, Jastrzêbski – 14, Wos, - 10, Fikus, Keler - 8, Oszmaniec, 
Ko³odziejski po 6, Czy¿ewski – 5, Sadowski – 4, Pilarz - 3, Chojnacki , Labuda P, Maciejewski 
po 2, Tomaszewski – 1 i „gościnnie” zawodnicy Juniora A: Naczk – 2, Waczkowski - 1 

PODSUMOWANIE SEZONU JUNIORÓW „B” POGONI LĘBORK
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Leon Sroka
redakcja@agmedia.com.pl Piłkarze Pogoni Lębork w ubiegłym sezonie byli dobrze przygotowani kondycyjnie do meczówPiłkarze Pogoni Lębork w ubiegłym sezonie byli dobrze przygotowani kondycyjnie do meczów
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PAWILON MEBLOWY NR 1
L bork,Plac Spó dzielczy 1 

tel. 59 862 68 44

LIKWIDACJA 
KOLEKCJI 
DO 50% 
RABATU

WSZYSTKO CO   
Z KAMIENIA…

PARAPETY
BLATY • SCHODY

ELEWACJE 
NAGROBKI

Kamieniarstwo „Wojciech”
telefony:

58 681 51 71 • 501 743 602 • 505 248 030 
e-mail: kamien.wojciech@wp.pl


